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Tweewekelijkse ophaling blijft moeilijk verteerbaar in Wielsbeke: “Wat met de mosselschelpen?”

WIELSBEKE Alle huisvuil wordt vanaf april tweewekelijks opgehaald in de gemeente. Voor de fracties pa-
pier en karton en PMD is de ophaling al volgens dit regime, voor restafval is dat nieuw en de kwestie blijft 
vragen oproepen, tot op de gemeenteraad

“Nog enkele weken scheiden ons van de tweewekelijkse ophaling van het restafval, onze grijze zak”, bond 
raadslid Rik Buyse (N-VA) de kat de bel aan. “Die werd tot op heden steevast elke week opgehaald, zoals 
het volgens ons ook hoort. De gemeente beweert hierdoor 30.000 euro op jaarbasis te besparen op de 
bijdrage aan IMOG, de intercommunale voor huisvuil waarvan onze gemeente lid is. Op zich is besparen op 
de werking van de gemeente niet verkeerd maar hier wordt toch wel de bevolking rechtstreeks geviseerd. 
Stel je voor dat je op een appartement woont en de dag na de ophaling van het huisvuil mosselen op het 
menu hebt staan: waar moet je in hemelsnaam 14 dagen lang je mosselschelpen bewaren?”

Het raadslid plaatste hier een rist investeringen waar IMOG recent mee uitpakte tegenover. “Zeker een 
deel van die 1,5 miljoen euro aan investeringen zal terecht zijn, maar als we lezen dat er met dit geld o.a. 
een voedselautomaat wordt geplaatst waar wij ons te veel gemaakte soep, voedingswaren die bijna einde 
datum zijn e.d. kunnen in binnenbrengen zodat anderen dit dan weer kunnen ophalen. Ook wordt geïnves-
teerd in een mobipunt met plaats voor carpoolen, een taxistandplaats, en deelauto’s. De CNG-pomp wordt 



in een nieuw kleedje gestopt... Dit doet ons afvragen of dit nog de kerntaak van een afvalintercommunale 
is. Het uitgespaarde geld op huisvuilophaling wordt in dergelijke zaken geïnvesteerd…”

Problemen rijzen er momenteel al volgens het raadslid. “Voor de serviceflats op de site Hernieuwenburg 
wordt door de gemeente nu al een grote container voorzien om het probleem van de 14-daagse ophaling 
op te lossen. Deze container, met een kost van meer dan 1.000 euro die door de gemeente wordt gedra-
gen, zal zelfs door een privéspeler worden opgehaald. Op zich een goede zaak voor onze bewoners daar 
maar nog eens, wat met alle andere mensen binnen onze gemeente die in een flat wonen?”

Volgens bevoegd schepen Ine Callens (CD&V) is de containerkwestie bij de serviceflats een oplossing voor 
een fout uit het verleden. “De vorige afvalophaler nam de zakken, die niet conform waren, gewoon mee. 
De nieuwe laat ze staan omdat ze niet conform zijn.” Raadslid Magda Deprez (CD&V), ook ondervoorzitter 
van IMOG, trad haar bij. “We stonden met de rug tegen de muur: de vorige ophaler verbrak het contract 
eenzijdig. Een nieuwe vinden was niet evident en we moeten heel braaf zijn anders haakt die ook af.”

Verkiezingscampagne
Schepen Callens verzekert wel dat alles van nabij opgevolgd wordt. “Er zal bekeken worden welke alter-
natieven er zijn voor mensen die in de problemen komen. Ook IMOG werkt aan een oplossing, zodra die 
concreet is, zal erover gecommuniceerd worden.” Nog vanuit CD&V-hoek was te horen dat het elders wel 
lukt, zo’n tweewekelijkse ophaling, zelfs als de mensen mosselen eten.

“Nu we toch al ongewild in een veel te vroege verkiezingscampagne meegesleurd worden, willen we hier 
meegeven dat, mocht N-VA in een volgende legislatuur het mee voor het zeggen krijgen in Wielsbeke, 
onze eerste maatregel het terug invoeren van een wekelijkse huisvuilophaling zal zijn”, gaf Rik Buyse nog 
mee.

(door Frank Meurisse)
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“Tweewekelijkse afval omhaling, een doordachte beslissing…” alsdus 
aldus Deerlijks schepen van leefmilieu Matthias Vanneste.
Net als het merendeel van onze buurgemeentes binnen de afval-inter-
communale Imog stappen we in Deerlijk ook over op een tweewekelijkse 
omhaling van huisvuil. Dit is verre van enkel een financiële beslissing, 
het is voornamelijk ook een keuze voor de toekomst. Want net als iedere 
gemeente in gans Vlaanderen moet ook in onze gemeente het restafval-
cijfer stevig naar beneden en gaan we op korte en lagere termijn anders 
moeten omgaan met ons afval. Maar iedereen weet, iedere verandering 
is lastig.

Bij de keuze om over te stappen naar 
tweewekelijkse omhaling komen 
verschillende factoren samen.

Een verandering van afvalophaler

In de loop van 2022 besliste het re-
cyclagebedrijf dat in opdracht van 
Imog al enkele jaren verantwoor-
delijk is voor de omhaling van afval 
op onder andere ons grondgebied, 
om met ingang van 2023 te stop-
pen met de omhalingsdiensten. Dit 
hoofdzakelijk door een tekort aan 
personeel voor dit type activiteiten.

Een financiële keuze

Deze opdracht moest door Imog 
opnieuw in de markt gezet worden 
en hierdoor werd de financiële rea-
liteit dat dit een stevige meer kost 
ging betekenen, snel duidelijk. De 
prijsstijgingen van de voorbije ja-
ren hadden uiteraard ook hun effect 
op deze dienstverlening. Het totale 
budget steeg vanaf 2023 jaarlijks in 
totaal met ruim 400.000 euro.

Dat ook de budgetten van de ge-
meentes onder druk staan is geen 
nieuws. Dus iedere, zeker wederke-
rende, uitgave wordt onder de loep 
genomen. Samen met de andere 
Imog gemeentes werden budgettai-
re keuzes gemaakt, waaronder de 
gemeenschappelijke keuze om over 
te schakelen naar tweewekelijkse 
omhaling. Als gemeente vasthouden 
aan wekelijkse omhaling, omsingeld 
door gemeentes met een ander re-
gime, bediend door dezelfde ophaler 
ging nog duurder zijn. Hierdoor gin-
gen er aparte routes voor ons gere-
den moeten worden.
De aanleiding was echter niet puur 
financieel.

Maar vooral … een ecologisch keuze!

De aanleiding is de belofte die België 
gemaakt heeft tot het halen van de 
Kioto-norm. Ieder land kiest in wel-
ke vormen de CO2-reductie behaald 
wordt. Eén van de keuzes in Vlaan-
deren was het beperkten van de 
CO2-uitstoot afkomstig van de ver-
werking van huishoudafval, waar-
door het nieuw afvalstoffenplan een 
stevige beperking oplegt voor het 
maximaal aantal kg huisafval per in-
woner per jaar. Momenteel halen we 
in Deerlijk ongeveer 142 kg per inwo-
ner per jaar op. Tegen 2025 moeten 
we dit verlagen naar 132kg en vanaf 
2030 naar 83kg. Bijna een halvering 
van wat er nu wordt opgehaald. 

Dit betekent dat we de manier waar-
op we momenteel met afval omgaan 
nog verder zullen moeten gaan ver-
anderen. Zo zullen er mogelijks nog 
meer verschillende fracties apart 
worden gesorteerd. Denk hierbij bij-
voorbeeld aan een aparte bak voor 
organisch afval, waarvan nu al een 
gedeelte in onze groenbak kan. Ook 
FostPlus is aan het werken aan een 
nieuwe regelgeving rond PMD+, om 
de eenmalig gebruikte plastic ver-
pakkingen aan banden te leggen.

Een belangrijk onderdeel is het ont-
moedigen van creëren van afval en 
meer te gaan stilstaan bij hoeveel 
en hoe gemakkelijk we afval produ-
ceren. Het tweewekelijks gaan op-
halen van huisafval is hier één van. 
Dit is trouwens een advies vanuit 

Vlaanderen die er als verplichting zit 
aan te komen voor alle gemeentes 
die hun doelstellingen niet halen. Bij 
het aanhoudend niet halen van de 
doestellingen kunnen de structure-
le subsidies teruggevorderd worden 
van gemeentes vanuit Vlaanderen.

En velen deden het ons al voor

Een merendeel van de Vlaamse ste-
den en gemeentes werken al met 
tweewekelijke omhalingen. En met 
succes, want onder andere door 
een afvalbeheer waarbij daadwer-
kelijk de vervuiler betaalt is een ste-
vige afbouw van het restafvalcijfer 
merkbaar. De Mooimakers netheids-
barometer scores tonen aan dat dit 
niet gepaard gaat met een toena-
me van sluikstort of zwerfvuil. Meer 
nog, de properste gemeente uit onze 
Imog regio is Kruisem. De enige ge-
meente met een tweewekelijkse 
gewogen omhaling in bakken, waar-
bij de totale kostprijs per kilogram 
huisafval verrekend wordt.
Eén van de basis principes van 
Mooimakers is dan ook dat je het af-
val bij de bron moet aanpakken. 

We beseffen allemaal dat we het 
ecologisch echt anders moeten 
gaan doen en dit op bijna elk vlak. 
Dan moeten daar ook bepaalde 
veranderingen tegenover staan, 
en veranderingen zijn meestal niet 
leuk. Dit wil echter niet zeggen dat 
de keuze voor beter niet moet ge-
maakt worden.
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Zo weinig mogelijk eten verspillen én zelf energie opwekken: AZ Groeninge is pionier

Kortrijk Minister Hilde Crevits (CD&V) ondertekende gisteren een Green Deal Duurzame Zorg in AZ Groe-
ninge in Kortrijk. Naast het ziekenhuis gingen al 150 andere zorginstellingen in op deze belofte om duurza-
mer te worden.

De Vlaamse minister van Volksgezondheid en Welzijn gaf de aftrap in Kortrijk, maar ook 150 andere zorg- 
en welzijnsvoorzieningen engageren zich de komende drie jaar voor deze Green Deal Duurzame Zorg. Alle 
deelnemers willen hun organisatie duurzamer maken en hun impact op het klimaat en hun leefomgeving 
beperken.

Tal van voorbeelden

Crevits ging naar AZ Groeninge omdat daar tal van voorbeelden te vinden zijn op het vlak van infrastruc-
tuur, afvalbeheer en voedselverspilling. Voor Inge Buyse, CEO van AZ Groeninge, gaan zorg en duurzaam-
heid hand in hand. “In het ziekenhuis hebben wij de groep duurzaamheid”, zegt ze. “Het begon al met 
het concept van ons ziekenhuis, dat geïntegreerd is in het landschap. Wat energie betreft, hebben wij het 
grootste zonnepark in Vlaanderen. We voorzien daarmee in acht procent van onze energie. In de nabije 
toekomst komt er nog eens 1.800 kW bij. Geen enkel ziekenhuis doet beter. In het nieuwe gebouw C, dat 
we straks afwerken, willen we honderd procent hernieuwbare energie via zonnepanelen. Met andere 
technieken erbij komen we straks aan ongeveer dertig procent eigen energievoorziening. Onze medewer-



kers krijgen een fietsvergoeding. Ik kan nog tal van voorbeelden geven.”

Ook in voedselbedeling heeft AZ Groeninge een voortrekkersrol. Zopas kreeg het ziekenhuis een vermel-
ding in de culinaire gids Gault&Millau. Ook met voedseloverschotten wordt komaf gemaakt. Zo kunnen 
medewerkers overtollige maaltijden tegen een gereduceerde prijs naar huis meenemen.

Broodbuffetwagens

“Wij hebben een bestelmodule ontwikkeld, die ervoor zorgt dat we veel correcter hoeveelheden kunnen 
inschatten”, zegt communicatieverantwoordelijke Stefaan Lammertyn. “Broodbuffetwagens helpen ook. 
De patiënt krijgt wat en hoeveel hij op dat moment wil. Niet standaard drie boterhammetjes, waarvan hij 
of zij er maar één opeet. Wat rest aan voedselafval, gaat naar biogascentrales.”

De Green Deal Duurzame Zorg loopt over drie jaar. Energievriendelijke infrastructuur, slim afvalbeheer en 
voedselverspilling tegengaan zijn speerpunten. Het is een vrijwillig engagement. De Vlaamse zorgsector 
is verantwoordelijk voor vijf procent van de totale uitstoot van broeikasgassen. Organisaties kunnen nog 
tot 15 maart 2024 intekenen op de Green Deal. Het is de dertiende Green Deal die de overheid sluit, deze 
keer dus met de zorgsector.

(Kris Vanhee)


